

# Referat af møde i DOF Københavns bestyrelse den 26-06-2023 kl. 17.00 i Fuglenes Hus, Vesterbrogade 140.

## 1. Valg af ordstyrer, referent og lukkeansvarlig

- a. David ordstyrer
- b. Ask Emil referent
- c. Deltagere: David, Nicolai, Frands, Ingelise, Alice, Tue, Ole, Ask Emil  
Afbud: Torben

## 2. Kommentarer og opfølgning til sidste møde den 15-05-2023

- a. Mangler referat fra bestyrelsesmøde d. 13. marts (inden GF)
- b. Grethe Sonne har bedt om kommentarer på oplæg til Naturnationalpark Vestamager fra politisk side, da denne umiddelbart ikke stemmer overens med vores ønsker. Bestyrelsen vil bede NPU om at se på dette.

## 3. Økonomi

- a. Intet særligt at bemærke. Vi ligger stadig under budget. Primært er det bidrag til ophold på fuglestationer der sker hyppigst. DOF KBH er snart klar med et skriv om hvad en ansøgning skal indeholde.
- b. DOF Travel ser ud til at have et overskud for næste år, iflg. budgettet hvis de ture der er planlagt kan afholdes.

## 4. Nyt fra Naturpolitisk Udvalg, grønne råd, brugerråd m.m.

- a. Intet at bemærke
- b. Intet at bemærke i DOF Københavns område.

## 5. Nyt fra øvrige DOF-udvalg, - grupper m.m.

- a. DOF Travel er gået live med den nye hjemmeside, som er et stort skridt frem. Der er pt. problemer med betalinger, men dette bliver der arbejdet på. Frands har kommunikeret med nogle af de berørte, og noteret på deltagerlister hvem der er berørt.

## 6. Webmasterorientering

- a. Der er blevet ryddet op på hjemmesiden med ældre ting der skulle slettes.
- b. Facebook forløber stille og roligt, der er nogle indmeldinger hver uge og fortsat interesse for gruppen.

## 7. Igangværende sager og aktiviteter

### a. Opfølgning på IC Jacobsens Have

- i. Der er opsat 26 redekasser af forskellige typer. Ingelise har inspiceret. Bygherre skilter på hjemmesiden med interesse for grønne områder, og har indtil videre opsat 6 sådanne. Det har været et fint projekt. Vi har lovet at løbende holde øje med aktiviteter omkring kasserne og melde tilbage til sponsor, da de selvfølgelig er interesserede i at høre hvordan deres bidrag udnyttes af fuglene.

### b. Tur for frivillige?

- i. Bestyrelsen foreslår bustur til Falsterbo til efteråret. Alice og Tue er ansvarlige. Selvom programmet ikke er klart, er det en god idé at bestyrelsen melder en dato ud hurtigst muligt. Der sendes invitation ud til d. 23. september. Frands har liste over turledere, som vi kan kombinere med Davids liste fra sidste år. Disse sendes ud, og derefter vil bestyrelsen behandle pr. mail.

### c. Tur til Saltholm?

- i. Nicolai/Torben har undersøgt at man kan sejle derud fra Refshaleøen. Watertours timepriser er relativt høje hvis vi skal ud for at gå rundt, uden så mange pladser på båden. Den totale pris ser ud til at løbe hurtigt derop af, til en pris pr. Deltager.  
Waterbus kan vi kontakte og spørge, da deres priser til Saltholm ikke er oplyste på hjemmesiden.  
Vi kan også evt. chartre en fiskekutter, da fiskekvoterne er så lave at efterspørgslen nok er faldet.  
Der var også en politisk interesse i at besøge Saltholm, som en "Freedom of navigation" tur.

- d. Bestyrelsen vil gerne høre nyt om mursejlerkasseprojektet, hvis der er nogle som er bosat i de opsatte kasser mv.

## 8. Nye sager og aktiviteter

- a. Alice arrangerer fugletur for Grennessminde, som allerede har visse andre naturinteresseture.
- b. Nicolai har lavet en ansøgningsskabelon til at søge om støtte til ophold på fuglestationer. Denne vil blive distribueret mellem fuglestationerne af Simon, så ansøjerne kan henvises af fuglestationerne til os og have en klargjort ansøgning uden at skulle have en masse frem og tilbage.

## **9. Arbejdsfordeling for bestyrelsen**

- a. Den blev gennemgået og ryddet op i.

## **10. Henvendelser til og fra bestyrelsen siden sidst**

### **a. Køge beder om støtte /Marta har skrevet**

- i. Indtil videre er Ingelise kontaktperson og hjælper efter behov.
- b. Der er en som har søgt om diætpenge til at tage til Ottenby Fuglestation (Öland) for at lære at ringmærke vadefugle. Dette bevilges.
- c. Henvendelse fra en gruppe der har et ønske om at reducere mængden af MTB-aktiviteter i Dansk natur. DOF KBH kan ikke udmelde generel støtte, men savner konkrete sager/eksempler som vi kan bakke op om, f.eks. dårligt anlagte spor i forhold til reder, eller data der viser hvor eksisterende spor kan udgøre et problem. DOF KBH deltager allerede aktivt i denne problemstilling, i forbindelse med foreningens arbejde i naturbrugerrådene.

## **11. Evt.**

- a. Aktivitetsudvalget skal mødes og behandle de modtagne interesseansøgninger omkring afholdelser af foredrag mv.
- b. Migrering af hjemmeside fra Joomla 3.10 (EOL 17. august 2023) til WordPress inden næste bestyrelsesmøde, og fastsætte rammer for fremtidig drift samt versionsopdateringer af CMS. Indhold vil fortsat være DOF Københavns webmasters ansvar. Ask Emil overtager hosting og drift af hjemmeside, og kan inddrage konsulenthjælp til migrering. Budget fastsat til 6.000 kr. om året for hjemmesiden og 10.000 kr. for migreringen.

## **Oversigt over planlagte møder og arrangementer**

**Næste møde i bestyrelsen 17-08-23, derefter 14-09-23**

-----